

Summary Notes of the 5th ARB Meeting 2017-2018

Date: 9 April 2018

2017-2018 年度第 5 次建築師註冊管理局會議簡要

日期: 2018 年 4 月 9 日

1) Registration Committee

註冊事務委員會

Guidelines on Qualifications for Renewal of Registration of Registered Architects (RAs) with regard to Different Categories of Qualifications under ARO

根據建築師註冊條例，持有不同資格的註冊建築師之註冊續期資格指引

A circular 01/2018 was issued to all RAs on 27 March 2018 that RAs under Categories 1A, 2A, 3A, 1B, 2B and 3B were required to submit documentary evidence, supporting documents and the prescribed fee (HKD5,400.00) for ascertaining the said documents.

通告 01/2018 已於 2018 年 3 月 27 日發送至所有註冊建築師，屬於 1A、2A、3A、1B、2B 和 3B 類別資格的註冊建築師需要提交證明文件及審查費用港幣 5,400 圓正。

2) Education & Accreditation Committee

教育及評審資格委員會

2.1 Nomination of Non-Local Architectural Professional Admission (NLAPA) 2018-Eligibility Vetting Panel member

2.1 非本地註冊建築專才計劃資格(NLAPA)提名-審查小組成員

Education & Accreditation Committee Chairperson WAI Chui Chi Rosman was nominated as the ARB representative to join the NLAPA 2018 – Eligibility Vetting Panel member.

教育及評審資格委員會主席衛翠芷博士建築師被提名為建築師註冊管理局代表參加非本地註冊建築專才計劃資格 2018 審查小組成員。

2.2 Nomination of ARB representative to Canberra Accord Interim Meeting, 21-22 May 2018

2.2 提名將於 2018 年 5 月 21 日至 22 日參加堪培拉中期會議建築師註冊管理局代表

Education & Accreditation Committee Chairperson WAI Chui Chi Rosman was nominated as the ARB representative to attend the Canberra Accord interim meeting on 21-22 May 2018.

教育及評審資格委員會主席衛翠芷博士建築師被推薦為建築師註冊管理局代表，參加將於 2018 年 5 月 21 日至 22 日舉辦的堪培拉中期會議。

2.3 HKIA-ARB Professional Assessment (PA) Committee

2.3 香港建築師學會-建築師註冊管理局專業測評委員會

2.3.1 Professional Interview and Briefing Session for Professional Interviewers

2.3.1 專業面試和專業面試官簡報

The briefing session for Professional Interviewers was held on 16 March 2018, followed by the Professional Interview on 22 March 2018. 74 out of 102 candidates (73%) passed the interview.

專業面試官簡報於 2018 年 3 月 16 日舉行，專業面試於 2018 年 3 月 22 日舉行。102 位考生中的 74 位考生通過了面試。

2.3.2 Meeting with External Architectural Professional Bodies

2.3.2 與建築專業團體會議

ARB Chairman CHI Wuh Cherng Daniel represented ARB on 15 March 2018 to meet 17 representatives from 澳門建築、工程及城市規劃專業委員會(CAEU) together with HKIA President Marvin CHEN, HKIA Vice President HO Man Yiu Ivan, HKIA Honorary Treasurer CHAN Chak Bun and HKIA Board of Educational Affairs Chairperson SO Ching, for exchange of experience and

information on architect professional examination and registration.

建築師註冊管理局主席戚務誠建築師與香港建築師學會會長陳沐文建築師、副會長何文堯建築師、義務財務長陳澤斌建築師，以及教育事務部主席蘇晴建築師於2018年3月15日會見了澳門建築、工程及城市規劃專業委員會的17位代表。會上交流了建築專業考試和註冊的經驗和信息。

3) Authorized Persons' (AP) Workshop on 1 April 2018

2018年4月1日認可人士工作坊

Jointly organized by HKIA Young Members Committee under Board of Internal Affairs and ARB, the AP Workshop was scheduled for 17 April 2018. The speakers were HKIA Professional Assessment Committee Chair LAI Siu Kin Rember, HKIA Vice-President HO Man Yiu Ivan and ARB House Committee Chair TSENG Yen Wei William.

由香港建築師學會內務事務部轄下的青年會員事務委員會和建築師註冊管理局聯合於2018年4月17日舉行首場認可人士工作坊。三名講者分別為香港建築師學會專業測評委員會主席黎紹堅建築師、香港建築師學會副會長何文堯建築師和註冊管理局聯席委員會主席岑延威建築師。

The workshop received more than 100 enrolments.

逾100人報名參加了研討會。

註：此乃中文譯本只供參考，一切內容以英文版為主。